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Zápis z 1. řádného zasedání Vědecké rady 

Fakulty humanitních studií Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně, 

konaného dne 4. 9. 2019 

 

Přítomni: MUDr. Zdeněk Adamík, Ph.D., doc. PhDr. Mgr. Jaroslav Balvín, CSc., doc. 

Mgr. Šárka Bubíková, Ph.D., prof. PhDr. Peter Gavora, CSc., doc. PhDr. Lenka 

Haburajová Ilavská, PhD., Mgr. Karla Hrbáčková, Ph.D., prof. PhDr. Věra 

Janíková, Ph.D., Mgr. Petra Juřeníková, Ph.D., doc. PhDr. Helena 

Kadučáková, PhD., Mgr. Ilona Kočvarová, Ph.D., prof. PaedDr. Zdena 

Král’ová, PhD., doc. Ing. Anežka Lengálová, Ph.D., doc. PhDr. Jitka 

Lorenzová, Ph.D., prof. PhDr. Hana Lukášová, CSc., doc. PaedDr. Jana 

Majerčíková, PhD., Mgr. Libor Marek, Ph.D., prof. PaedDr. Silvia 

Pokrivčáková, PhD., prof. PhDr. Milan Pol, CSc., prof. PhDr. Vladimíra 

Spilková, CSc., Mgr. Roman Trušník, Ph.D., prof. PhDr. Eliška Walterová, 

CSc., doc. PaedDr. Adriana Wiegerová, PhD. 

Omluveni: doc. MUDr. Jiří Gatěk, Ph.D., doc. Mgr. Radim Šíp, Ph.D., doc. PaedDr. Dr. 

Petr Urbánek 

Stálí hosté: Ing. Adam Cejpek, PhDr. Mgr. Petr Snopek, PhD., Mgr. Renata Šilhánová, 

Ph.D. 

Omluvena: PhDr. Hana Navrátilová, Ph.D. 

 

Prezenční listina je uložena na Referátu pro tvůrčí činnost a vnější vztahy Fakulty humanitních 

studií (dále jen „FHS“) Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně (dále jen „UTB“). 

Jednání Vědecké rady FHS (dále jen „VR“) bylo zahájeno v 10:00 hodin. 

 

Průběh jednání VR 

 

1. Zahájení jednání 

Děkan FHS, Mgr. Libor Marek, Ph.D., přivítal přítomné na prvním řádném zasedání VR 

v novém funkčním období a poděkoval všem členům za souhlas s výkonem funkce. 

Konstatoval, že z celkového počtu 25 členů je přítomno 22 členů, tzn. VR je v souladu s čl. 5 

odst. 5 Jednacího řádu Vědecké rady Fakulty humanitních studií usnášení schopná. 

 

2. Předání jmenovacích dekretů členům VR FHS 

Děkan představil jednotlivé členy VR, kterým byl současně předán jmenovací dekret. Následně 

představil stálé hosty zasedání VR. 
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3. Odsouhlasení programu jednání 

Děkan předložil členům VR k odsouhlasení návrh programu jednání: 

1. Seznámení s návrhem Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti 

FHS pro rok 2020. 

2. Informace o realizaci DSP Pedagogika na FHS. 

3. Projednání návrhu složení Oborové rady DSP Pedagogika. 

4. Projednání a schválení návrhu předsedů a členů zkušebních komisí pro státní rigorózní 

zkoušky v akademickém roce 2019/2020. 

5. Strategie tvůrčí činnosti FHS. 

6. Akreditace – stav schvalování na Univerzitě Tomáše Bati ve Zlíně a Národním 

akreditačním úřadu pro vysoké školství. 

7. Diskuse. 

8. Různé. 

9. Ukončení jednání. 

 

K návrhu programu nebyly vzneseny žádné připomínky, nebyl ani podán návrh na jeho 

rozšíření. Děkan proto požádal přítomné o jeho schválení. 

Pro:   22 

Proti:     0 

Zdržel se:    0 

 

4. Seznámení s návrhem Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí 

činnosti FHS pro rok 2020 

Děkan seznámil přítomné s návrhem Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí 

činnosti FHS pro rok 2020. 

Po schválení Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti UTB ve Zlíně 

pro rok 2020 bude dokument finalizován a s vyznačenými případnými změnami zaslán členům 

VR k projednání per rollam. Proti tomuto postupu nebyly vzneseny žádné námitky. 

 

V diskusi vystoupili: 

Doc. Lengálová: V akreditačním plánu není anglická verze SP Anglický jazyk 

pro manažerskou praxi – věří, že bude znovu navržena. Na základě dosavadní zkušenosti 

s vedením kvalifikačních prací odborníky z praxe se od podpory tohoto způsobu vedení prací 

upustilo, neboť se to negativně projevovalo na kvalitě těchto prací. K vytvoření nové akce 

„Daruj šanci na život! Záchranářský den“ – navrhuje použít jiný název, aby se akce nepletla 

s již zavedenou akcí s názvem „Daruj šanci na život! Zapiš se do registru dárců kostní dřeně!“ 

Dr. Marek: Naším záměrem je, aby anglická verze SP Anglický jazyk pro manažerskou praxi 

byla v akreditačním plánu, ale je zapotřebí, aby se objasnily všechny aspekty realizace takového 

SP, např. praxe. 

Doc. Bubíková: V minulosti na FHS proběhla série mezinárodních anglistických konferencí, 

sborníky z těchto konferencí byly indexovány v databázi WoS – uvažujete o návratu projektu 

nebo nahrazení podobnou aktivitou? 

Dr. Marek: Od pořádání těchto konferencí jsme ustoupili, a to i z toho důvodu, že publikačně 

z této aktivity nemohli profitovat naši kmenoví zaměstnanci. Akreditační komise nám totiž 
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jasně naznačovala, že není vhodné, abychom hojně publikovali ve sbornících vydávaných 

na našem pracovišti. 

Dr. Trušník: Mezinárodní anglistické konference byly ve své době „revoluční“, nyní je výstup 

v kategorii D považován spíše za méněcenný. Takové akce navíc nelze organizovat bez zásadní 

podpory univerzity a fakulty, v současnosti pociťujeme od vedení fakulty podporu v jiných 

směrech (např. vědecké mobility). 

Prof. Spilková: Jaké konkrétní strategické kroky plánujete v horizontu dvou let udělat 

pro získání oprávnění konat habilitační řízení v pedagogické oblasti a získání akreditace 

pro oblast vzdělávání Učitelství? 

Dr. Marek: Naprostou prioritou je kvalitně realizované doktorské studium a neustálé 

posilování role doktorského studijního programu. Týká se to jeho kvality, ale i personálního 

zabezpečení. To je nejlepší cesta k habilitačnímu řízení. 

Doc. Balvín: Ve vztahu k II. etapě akreditace (žádost o bakalářský studijní program 

Andragogika) oznamuje členům VR, že se na Ústavu pedagogických věd bude 17. a 18. 10. 

2019 konat setkání andragogů z České republiky, Slovenské republiky a z Polska. 

Dr. Marek: Dojde ke změně základního konceptu studijního programu Andragogika, který byl 

navržen jako akademický, ale svými rysy působil spíše jako profesně zaměřený. 

Doc. Lorenzová: Budou se učitelské studijní programy ubírat směrem k profesně 

orientovaným studijním programům nebo spíše k těm akademicky zaměřeným? 

Doc. Wiegerová: Učitelství pro mateřské školy máme koncipováno jako profesně orientovaný 

program, v současné době je schválena akreditace na 10 let. Učitelství pro 1. stupeň ZŠ jsme 

koncipovali jako akademicky orientovaný studijní program, a to z toho důvodu, že se jedná 

o pětiletý magisterský studijní program a je nutná záruka dalšího postupu do doktorského 

studia. V případě, že by se jednalo o profesně orientovaný studijní program, studenty bychom 

z DSP diskvalifikovali. 

Prof. Walterová: Dotaz na úsilí o maximální navýšení počtu uchazečů o studijní pobyty 

v zahraničí. Jaké počty studentů vyjíždí, jaký je záměr navýšení a jaká by byla konkrétní podoba 

podpory? 

Dr. Marek: Máme dostatečné množství smluv, cílem tedy není navyšovat další kontrakty, 

ale získat studenty pro stávající kapacity. Důležitá je také stipendijní podpora studentů. 

Prof. Walterová: Na které země byste se chtěli orientovat při vytvoření double degree 

studijního programu a v čem by byl jeho přínos? 

Doc. Wiegerová: Proces již byl rozběhnutý, ale nezbytnou podmínkou je získání akreditace 

a následná realizace SP Učitelství pro 1. stupeň ZŠ v podmínkách České republiky. 

Prof. Pol: Jaké konkrétní postupy máte na mysli při zvýšené pozornosti vůči vedení 

kvalifikačních prací? 

Dr. Marek: Je zapotřebí regulovat počty kvalifikačních prací, které připadají na jednoho 

akademika, a vytvořit systém komunikace mezi vyučujícím a studentem. 

 

5. Informace o realizaci DSP Pedagogika na FHS 

Doc. Wiegerová, garantka doktorského studijního programu Pedagogika, seznámila členy VR 

s koncepcí nového DSP. 

Poděkovala všem bývalým i novým členům oborové rady. 
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6. Projednání návrhu složení Oborové rady DSP Pedagogika 

Děkan předložil členům VR návrh na složení Oborové rady DSP Pedagogika na FHS. 

Doc. Wiegerová informovala, že složení oborové rady je součástí akreditačního spisu a v této 

chvíli je oborová rada Národním akreditačním úřadem pro vysoké školství schválena. 

Usnesení č. 1: VR projednala návrh složení Oborové rady doktorského studijního programu 

Pedagogika ve složení: 

Předsedkyně:  

 doc. PaedDr. Adriana Wiegerová, PhD. 

Interní členové:  

 prof. PhDr. Peter Gavora, CSc. 

 prof. PhDr. Hana Lukášová, CSc. 

 doc. Ing. Anežka Lengálová, Ph.D. 

 doc. PaedDr. Jana Majerčíková, PhD. 

Externí členové:  

 prof. PhDr. Tomáš Janík, Ph.D. 

 prof. PhDr. Milan Pol, CSc. 

 prof. PhDr. Vladimíra Spilková, CSc. 

 prof. PhDr. Eliška Walterová, CSc. 

 doc. PaedDr. dr. Petr Urbánek 

Pro:   22 

Proti:     0 

Zdržel se:    0 

 

7. Projednání a schválení návrhu předsedů a členů zkušebních komisí pro státní 

rigorózní zkoušky v akademickém roce 2019/2020 

Děkan seznámil členy VR s návrhem složení zkušebních komisí pro státní rigorózní zkoušky 

v akademickém roce 2019/2020. Návrh předsedů a členů zkušebních komisí projednala 

3. června 2019 Rada studijních programů FHS.  

Usnesení č. 2: VR schválila návrhy předsedů a členů zkušebních komisí pro státní rigorózní 

zkoušky konané v akademickém roce 2019/2020 pro obory Pedagogika předškolního věku 

a Sociální pedagogika s úpravou afiliace u dr. Jany Vašíkové. 

Pro:   22 

Proti:     0 

Zdržel se:    0 

 

 

 



 
5 

 

8. Strategie tvůrčí činnosti FHS 

Proděkanka pro tvůrčí činnost a doktorské studium, dr. Ilona Kočvarová, informovala 

o strategii publikační činnosti fakulty v dalších letech vzhledem k Metodice M17+ a vzhledem 

k nové směrnici rektora UTB pro hodnocení tvůrčí činnosti. 
 

9. Akreditace – stav schvalování na Univerzitě Tomáše Bati ve Zlíně a Národním 

akreditačním úřadu pro vysoké školství. 

Děkan FHS, dr. Libor Marek, informoval o stavu schvalování žádostí o akreditaci nových 

studijních programů na FHS. 

 

10. Diskuse 

Po prezentacích dr. Kočvarové a dr. Marka proběhla diskuse členů VR, která se týkala převážně 

trendů v hodnocení tvůrčí činnosti a které se zúčastnili: 

doc. Wiegerová, doc. Bubíková, prof. Gavora, dr. Kočvarová, dr. Trušník,  

doc. Lengálová, prof. Spilková, doc. Lorenzová, prof. Pol., dr. Marek. 

Prof. Lukášová navrhla pět otázek mířených na vedení UTB, které podle jejího názoru 

z diskuse vyplynuly: 

 Jak zabezpečit, aby bibliometrie nediskriminovala společenské vědy jako celek 

v hodnocení? 

 Co udělat pro to, aby monografie, které jsou tak významným českým i zahraničním 

výstupem v našich vědách, nebyly diskriminovány? 

 Jak dosáhnout toho, aby tento systém respektoval kvalitu editorské práce?  

 Jaké konsekvence bude mít pro akademické pracovníky (z oblasti společenských věd) 

nenaplnění evidence pracovní kapacity na UTB? 

 Jak by mohl být ošetřen systém českých pedagogických časopisů, aby do budoucna bylo 

možno získávat pracovní body za publikace v nich? 

 

Usnesení č. 3: VR vyzývá vedení UTB ve Zlíně, aby v hodnocení tvůrčí činnosti zohlednilo 

specifika publikačních zvyklostí humanitních a společenských věd. 

Pro:   22 

Proti:     0 

Zdržel se:    0 

 

11. Různé 

Doc. Balvín informoval o internacionalizaci doktorského studia na FHS: 

 Do Mezinárodní rady UTB byl nominován prof. Bogusław Śliwerski. 

 Naši doktorandi úzce kooperují s kolegy ze Slezské univerzity v Opavě, která má řadu 

kontaktů se zahraničím. 

 Doktorandky 4. ročníku mají zkušenost z mezinárodních konferencí v Řecku, Portugalsku, 

Španělsku a Německu. 



 
6 

 

12. Ukončení jednání 

Jednání VR bylo ukončeno ve 12:20 hodin. 

Předběžný termín příštího zasedání VR je stanoven na 5. 2. 2020. 

 

 

Zapsala: Ing. Jana Vráželová 

Verifikoval: Mgr. Libor Marek, Ph.D. 

Ve Zlíně dne 4. 9. 2019 


